
het regeringsbeleid goed kunnen
ondersteunen, als de Kamer over die
informatie zou beschikken.

Tot slot wil ik nog kort stilstaan bij
de debatten in de Tweede Kamer
over de VBTB-evaluatie en het
IBO-debat regeldruk en controle-
toren. Wij zien uit naar het overleg
tussen de minister van Financiën en
de Tweede Kamer over de veranke-
ring van de discussies die de
afgelopen tijd zijn gevoerd over
rechtmatigheid, afnemende regeldruk
en controledruk en de uitkomsten
van de VBTB-evaluatie. Wij beschou-
wen de motie-Douma en de
motie-Mastwijk als een belangrijke
ondersteuning in het streven naar
meer transparantie en naar een
betere verantwoording over beleid.

Mijnheer de voorzitter. Met
genoegen bied ik u onze rapporten
aan.

De voorzitter: Ik dank de president
van de Algemene Rekenkamer voor
de rapporten bij de jaarverslagen
2004.

Door de ambtenaren van de
ministeries en van de Algemene
Rekenkamer is wederom een grote
inspanning geleverd om de stukken
vandaag – de derde woensdag in
mei – gereed te hebben. Die
inspanning heeft geresulteerd in
documenten waarin het kabinet zich
verantwoordt voor het gevoerde
regeringsbeleid in 2004, en waarover
de Algemene Rekenkamer een
kritisch licht laat schijnen. De
komende weken zal de Tweede
Kamer de parlementaire controle
daarop uitoefenen, te beginnen met
het algemene verantwoordingsdebat
morgen.

De aangeboden jaarverslagen zijn
uiting van de politieke vernieuwing
die enkele jaren geleden is ingezet.
Ze behoren een helder en transpa-
rant beeld te schetsen van de door
de regering al dan niet bereikte
doelstellingen. Anders dan voorheen
wordt er niet alleen gekeken hoeveel
de regering heeft uitgegeven, maar
vooral of bereikt is wat beloofd is. In
de Miljoenennota en de begroting
voor 2004 stonden de plannen van
de regering, en die kunnen als
ijkpunt dienen.

Aan de enkele jaren geleden
ingezette politieke vernieuwing heeft
ook de Tweede Kamer willen
bijdragen. De motie-Blok werd vorig
jaar met een grote meerderheid
aanvaard, waarmee de Tweede
Kamer heeft uitgesproken dat de dag

na de derde woensdag in mei een
plenair debat zal worden gehouden
in aanwezigheid van, inderdaad, het
gehele kabinet. Hiermee toont de
Kamer aan groot belang te hechten
aan het vragen van verantwoording
en het afleggen van verantwoording
door het kabinet. Zoals altijd zijn de
gedegen rapporten van de Rekenka-
mer dienstig bij het vervullen van de
belangrijke taak van de Kamer: het
controleren van de regering.

Morgen heeft het verantwoor-
dingsdebat dus plaats in deze zaal.
Voor hen die nog niet geheel
overtuigd zijn van het belang van dit
debat en de komende debatten in
commissieverband, citeer ik de
Italiaanse diplomaat, staatsman en
schrijver Francesco Guicciardini
(1483-1540, zoals u weet!) die, ik
geloof in 1538, zei: Beschouw
nauwkeurig de dingen van het
verleden, zij werpen licht op de
toekomst.

De stukken worden uiteraard
verspreid onder de leden.

De vergadering wordt van 14.28 uur
tot 15.00 uur geschorst.

De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst die op de
tafel van de griffier ter inzage ligt. Op
die lijst heb ik voorstellen gedaan
over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering
daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Ik stel voor, het VAO
Deelnemingenbeleid rijksoverheid
van de agenda af te voeren.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is de voortzetting van
de behandeling van:

- het voorstel van wet van de
leden Vendrik en Verburg tot
wijziging van de Wet op de
ondernemingsraden in verband
met het verschaffen van
informatie over de hoogte van
inkomens van topkader, bestuur-
ders en toezichthouders van
ondernemingen aan de onderne-
mingsraad (Wet Harrewijn)
(28163).

(Zie vergadering van 24 april 2003.)

De algemene beraadslaging wordt
hervat.

De voorzitter: Wij zijn na al die tijd
toe aan de derde termijn van de
Kamer. U bent vast niet vergeten wat
u of uw voorgangers in uw fracties
allemaal in eerste en tweede termijn
hebben gezegd. Het is dus niet nodig
om dingen te herhalen die toen zijn
gezegd. Het is een afrondende, korte
derde termijn.

Ik heet de adviseur van de
initiatiefnemers Vendrik en Verburg,
de heer Raaijmakers, van harte
welkom. Ik raad hem aan, wat
dichter bij de initiatiefnemers plaats
te nemen zodat hij ze beter kan
adviseren. Wellicht hebben zij dat
nodig. Ook de minister is aanwezig
als adviseur van de initiatiefnemers.
Welkom!

©

Mevrouw Van Gent (GroenLinks):
Voorzitter. Het is altijd weer een
speciaal moment als wij het hebben
over de wet-Harrewijn. Het brengt bij
mij altijd goede herinneringen naar
boven aan mijn collega Ab Harre-
wijn. Het is natuurlijk prachtig dat wij
vandaag of iets daarna tot een
afrondende conclusie kunnen komen.
Het doet de GroenLinks-fractie ook
deugd om naast mijn gewaardeerde
collega Kees Vendrik mevrouw
Verburg te kunnen verwelkomen in
vak K. Wij juichen dit om verschil-
lende redenen toe. Ook wil ik de
medewerker van de initiatiefnemers
en de minister van harte welkom
heten. Doordat mevrouw Verburg en
de heer Vendrik samen in vak K dit
wetsvoorstel verdedigen, is er een
mooie coalitie gesmeed over een
belangrijk onderwerp. Ook Ab
Harrewijn was zeer gepassioneerd
over dit onderwerp. Als het een
beetje meezit, kunnen wij zelfs een
meerderheid in de Tweede Kamer
krijgen om het wetsvoorstel concreet
te maken. Dat is natuurlijk prachtig
nieuws.

Ik wil in mijn bijdrage een aantal
vragen stellen, om te beginnen aan
minister De Geus. Een aantal weken
geleden schaarde ook CDA-minister
De Geus zich in het kamp van de
tegenstanders van zelfverrijking aan
de top. Mijn gedachten waren: ’’beter
laat dan nooit’’ en ’’er stroomt toch
nog vakbondsbloed door de aderen
van deze minister’’. Soms moet je er
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